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ادامه از صفحه یک... نیز آینده ای روشن را برای اقتصاد ترسیم کرد. تمامی این اظهارات 
در حالی مطرح ش��د که واقعیت ها چیز دیگری را نش��ان می داد. قیمت دلار 25 هزار 
تومانی، س��که طلای 11 هزار و 500 تومانی، پراید 93 هزار تومانی، مس��کن متوس��ط 
متری 18 میلیون تومانی، افزایش بی حساب و کتاب ارزاق عمومی، رشد قیمت لبنیات، 
گرانی 100 درصدی لوازم خانگی و خلاصه آش��فته بازار اقتصادی نش��ان می داد که یا 
دولت توان کنترل قیمت ها را ندارد یا روحانی نیز مانند روس��ای جمهور گذش��ته، در 4 
سال دوم همه چیز را رها کرده و منتظر است این 4 سال به سرآید. در هر صورت مردم 

به این بی سروسامانی عادت کرده بودند. 
صبح که از خواب بیدار می شدند، منتظر اعلام خبر گرانی در بخشی از اقتصاد بودند و 
اگر روزی می رسید که قیمت ها ثابت می ماند، تعجب می کردند یا شاید حتی افسرده 
می ش��دند. اما اظهارات مس��وولان همه چیز را بر هم ریخت. بار دیگر گمان کردیم که 
روی ارزانی را خواهیم دید و دولت توانس��ته قیمت ها را کنترل کند یا مجلس ش��ورای 

اسلامی از ابزار نظارت بخوبی استفاده کرده و نظارت کارساز شده است.
ام��ا آغ��از اولی��ن روز هفت��ه، به م��ردم ثابت کرد که همه چیز رویایی بیش نبوده اس��ت. 
یکشنبه ای که تداعی گر گرانی قیمت بنزین بود. همانگونه که حسن روحانی یک باره 
در روز تعطیل از خواب بیدار شده و متوجه شده بود بنزین گران شده مردم نیز از خواب 
تعطیلات بیدار ش��دند و دیدند قیمت لبنیات و بس��یاری کالاهای دیگر گران ش��ده است. 
اکنون مردم هیچ اعتراضی به آشفته بازار ندارند، فقط نسبت به وعده درمانی مسوولان 
اعتراض دارند. مردم مدتهاس��ت عادت کرده اند که پای س��خنان گوهر بار مس��وولان 

بنشینند و به جای حل مشکلات، مسوولان مردم را به تحمل دعوت کنند. اکنون مردم 
به این نتیجه رس��یده اند که هیچ گونه مدیریتی از مس��وولان نمی خواهیم، فقط حرف 
نزنند چون تجربه نش��ان داده که هر گاه مس��وولان از کاهش قیمت، نظارت و ارزانی 

خبرداده اند،  همه چیز برعکس شده است.
 از روزی که حسن روحانی و محمدباقر قالیباف از گشایش اقتصادی سخن گرفته اند، 
مردم نگران دلار 50 هزار تومانی و پراید 200 میلیون تومانی هستند. البته نگرانی دیگر 
مردم، از تبعیض است. مردم که بخش اعظم آنان حقوق بگیر آن هم از نوع حداقل بگیر 
هستند، ناراحت حقوق های نجومی هستند و زمانی بیشتر اذیت می شوند که مسوولان 
حقوق های 50 میلیون تومانی می گیرند. مردم هنوز به اتفاقات صدر اسلام ایمان دارند. 
مردم گمان می کنند که مدعیان حکومت عدل علی، مانند زمان پیامبر رفتار می کنند. 
مردم در روایات می خوانند که پیامبر هنگام فتح مکه به انصار گفته بودند که اموالشان 
را با مهاجران تقس��یم کنند. مردم به ویژه کوخ نش��ینان هنوز گمان می کنند که قرار 
اس��ت نجومی بگیران و مفس��دان نمی گوییم اموالش��ان که بی شک خط قرمز است، اما 

حقوقشان و درآمدشان را با آنان تقسیم می کنند. 
آنهایی که کارگر ساختمانی، دستفروش، کارگر روزمزد، کارگر اخراجی از کرونا و ...هستند، 
هر روز درهای خانه شان را باز می کنند تا شاید یکی از آقایان علی گونه کیسه ای نان 
و ظرفی ش��یر برای س��فره های خالی ش��ان بیاورد، اما نمی ش��ود. اش��کالی ندارد، عادت 
کرده ایم فقط وعده درمانی را کنار بگذارید و سخنی از گشایش اقتصادی نگویید، زیرا 

به شعور، روان و باورهایمان  توهین می شود.     

اقتصاد كلان

گروه اقتصادی: هر دم از اين باغ بری می رسد. پرويز 
فتاح رييس بنياد مسـتضعفان به صداوسـيما رفت 
تا برخی نگفته ها را كه سالهاسـت سـربه مهر مانده  
بـود، بگويـد. فتـاح گفت و به هيچ كـس رحم نكرد. 
فتاح از رفتارهای هاشمی رفسنجانی تا حداد عادل 
و احمدی نژاد پرده برداشت و به نيروهای مسلح حتی 
سپاه پاسداران هم رحم نكرد. اگرچه برخی ها پاسخ 
دادند، اما فايده ای نداشـت و از بار مسـووليت آنان 
چيـزی كـم نمی كرد چرا كه به هر حال اعتراف كرده 

بودند كه از اين امتياز استفاده كرده اند. 
رئی��س بنی��اد مس��تضعفان ب��ا حضور در ی��ک برنامه 
تلویزیون��ی درخصوص مس��تغلات تحت تملک افراد 
خاص و ارگان ها افشاگری بی سابقه ای کرد و از ساخت 
جک��وزی و س��ونا در کاخ مرمر ت��ا تصرفات غیرقانونی 

مقامات و برخی نهادها انتقاد کرد.
به گزارش صداوسیما، سید پرویز فتاح در برنامه "نگاه 
ی��ک" در خص��وص بازپس گیری و مس��تغلات تحت 
تمل��ک اف��راد خاص گف��ت: در روز معارفه بنده در این 
س��مت گفته بودم که برای بازپس گیری این املاک و 
مس��تغلات اقدام خواهم کرد و به طرق قانونی، در این 
ب��اره قب��ل از آنکه ما وارد مراحل قانونی ش��ویم برخی 
مانند خبرگزاری ایرنا و دانش��کده خبر خودجوش اقدام 
ب��ه واگ��ذاری ام��لاک نمودند اما برخی هم از راه و روند 

همکاری فاصله گرفته اند.

ماجرای ساخت آسانسور و جکوزی  در کاخ  � 
مرمر 

فت��اح در خص��وص ب��از پس گیری کاخ مرمر بیان کرد: 
این بنا س��ال ها در تملک هاش��می رفسنجانی و سپس 
در دست تشخیص مصلحت بود و زمانی که دولت قصد 
بهره برداری دیگری از این ملک را داشت با همکاری 
روحانی کاخ مرمر باز پس گرفته و با همکاری سازمان 
میراث فرهنگی قرار ش��د این بنا تبدیل به موزه گردد.

بازسازی های لازم انجام شد اما هنوز هم آثار دردناکی 
در این کاخ خود نمایی می کند زیرا در این کاخ آسانسور 
نص��ب ک��رده اند، حمام و جکوزی برقرار کرده اند و ...، 
حال س��وال اینجاس��ت زمانی که این اتفاق می افتاده 
چ��را خبری از می��راث فرهنگی نبوده و اقدامی صورت 

نپذیرفته است؟

مدرسه 200 � میلیارد تومانی حداد عادل
رئیس بنیاد مس��تضعفان به بازپس گیری مدرسه حداد 
عادل اش��اره کرد و افزود: ایش��ان برای احداث مدرس��ه 
فرهنگ در خیابان فرش��ته بنایی را اجاره نمودند و این 
اج��اره چندی��ن نوبت تمدید ش��د البته ای��ن اجاره بها با 
ملاحظات بوده و مش��مول نرخ روز نمی ش��د ، در حال 
حاضر موعد اجاره به سر رسیده است و باید تخلیه شود 
یا اجاره بها به نرخ روز تنظیم گردد که البته با توجه به 
گران��ی آن منطق��ه احتمالًا تمدید اجاره بانرخ روز برای 
ایشان به صرفه نخواهد بود.او با بیان اینکه ارزش ریالی 
ملک مدرسه فرهنگ در حال حاضر 200 میلیارد تومان 
برآورده می شود، افزود: قطعاً پس از باز پس گیری این 
ملک به فروش می رسد و پول حاصله، صرف محرومیت 
زدایی خواهد شد. رئیس بنیاد ادامه داد: حداد عادل علاوه 
بر مدرسه فرهنگ، زمین دیگری برای ساخت مدرسه 
دریافت کرده بود که البته موفق به دریافت مجوز نشد 
زیرا این زمین به متراژ 8 هزار متر و منطقه هروی و بر 
روی گس��ل قرار دارد به همین دلیل آقای حداد عادل 
این ملک 400 میلیارد تومانی را به ما تحویل داد و بدون 
شک هزینه این ملک هم پس از فروخته شدن، صرف 

محرومان و محرومیت زدایی خواهد شد.

ساختمان مرکز مطالعات و تحقیقات زنان � 
فتاح در ادامه افزود: ساختمان مرکز مطالعات و تحقیقات 
زنان سال ها و با مجوز در اختیار عده ای از بانوان از جمله 
خان��م ابت��کار، مولاوردی و بقیه بود که پیش از تصدی 
مسئولیت بنده در بنیاد، آن را تخلیه کردند و مدعی بودند 
که همچنان باید این ساختمان در اختیار آنها باشد اما از 
نظر حقوقی. بنیاد مس��تضعفان توانس��ت آن ها را قانع و 
ساختمان را تخلیه کند.وی ادامه داد: آن ها بابت تخلیه 
ب��ا تواف��ق بنیاد در همان زم��ان. پنج میلیارد تومان می 
گیرند و پس از بررس��ی ها مش��خص بود خلاف بود و 
کس��ی که ملک بنیاد مس��تضعفان در اختیار او بوده باید 
اج��رت المث��ل هم بپردازد و امیدواریم این مبلغ برگردد 

و مشکل حقوقی و قضایی پیدا نکند.

ملک در اختیار بنیاد باران  � 
فت��اح اف��زود: ملکی هم در اختیار رئیس جمهور اس��بق 
برای موسس��ه باران بوده که پیش از تصدی مس��ئولیت 
بنده در بنیاد، تخلیه شده بود و در ایام کرونا با هماهنگی 

وزارت بهداش��ت، درمان و آموزش پزش��کی. آن جا را 
ب��ه مح��ل قرنطینه بیم��اران تبدیل کردیم و اکنون هم 
در اختی��ار آن هاس��ت ام��ا پس از ای��ن مرحله، آن جا را 

می فروشیم.

احمدی نژاد و ملک 1800 � متری ولنجک
رئیس بنیاد اضافه کرد: در کش��ور ما ضابطه ای وجود 
ن��دارد که رئی��س جمهورها پس از پایان کار خود، کجا 
مستقر شوند و باید چاره ای برای این منظور اندیشیده 
ش��ود زیرا اکنون همین مس��ئله را با احمدی نژاد رئیس 
جمهور س��ابق داریم و با مجوز در ملک مربوط به بنیاد 
مس��تضعفان با مس��احت حدود هزار و 800 متر مربع در 
منطقه ولنجک برای چند سال مستقر است.وی گفت: 
البته پیامی داده که آماده است به مرکز شهر منتقل شود 
اما ملکی را با آن ش��رایط نداش��تیم که تحویل دهیم اما 
این موضوع هم باید مدت دار و محدود به زمان باشد.

فت��اح اف��زود: از روحیه مردمی احمدی نژاد انتظار داریم 
تا این مال بیت المال به بنیاد برگردد و آن را بفروشیم 

که بیش از 200 میلیارد تومان ارزش دارد.

ملک ضلع جنوبی کاخ نیاوران � 
رئیس بنیاد گفت: یکی از ملک های بسیار خوب و ارزشمند 
ما در ضلع جنوبی کاخ نیاوران است که در اختیار مجمع 
تشخیص مصلحت نظام و زمین آن متعلق به بنیاد بوده 
است و 12 طبقه در آن ساخته شد و مجمع آن را تخلیه 
کرد و اکنون مرکز پژوهش های مجلس در آن جا مستقر 
است.وی افزود: حتما سراغ زاکانی رئیس جدید این مرکز 
می رویم و باید اجاره بپردازد. با توجه به شخصیت ارزشی 
و بس��یجی زاکانی انتظار داریم که نخس��تین کار انقلابی 
او، تخلیه این مکان باش��د تا آن جا را بفروش��یم و خرج 
محرومان و مس��تضعفان کنیم.فتاح اضافه کرد: در کنار 
آن زمین دیگری متعلق به بنیاد مستضعفان بود که مجمع 
تشخیص مصلحت نظام. مرکز تحقیقات استراتژیک را 
در آن جا در 9 طبقه ساخته است. آن جا را تحویل گرفتیم 
اما س��اختمان آن ، مجوز، پایان کار و پروانه س��اخت از 
ش��هرداری ندارد و حتی حریم یک مالک خصوصی هم 
تصرف و اشغال شده است.رئیس بنیاد مستضعفان گفت: 
آن جا را تحویل گرفتیم و به کسی اجازه نمی دهیم آن 
جا برود و نس��بت به آن ادعا داریم و اگر لازم ش��د مرجع 

قضایی باید درباره آن حکم صادر کند.

کوهک در اختیار نیروی دریایی ارتش � 
فت��اح اضاف��ه ک��رد: یکی از جاهایی ک��ه حریف او نمی 
شویم نیروهای مسلح هستند زیرا قانوناً نمی توانیم علیه 
آن ه��ا ش��کایت کنیم. اکن��ون یک جای خوب بنیاد در 
کوهک در اختیار نیروی دریای ارتش است و مقام معظم 
رهبری فرمانده کل قوا هم فرموده اس��ت. سرلش��کر 
باق��ری فرمان��ده ارتش هم امضا ک��رده اما نمی روند و 

پیگیری های ما به در بسته خورده است.

ملکی در جماران در دست سپاه ولی امر � 
رئیس بنیاد مس��تضعفان با تاکید بر اینکه این مکان ها 
مال مردم است و باید به مستضعفان برگردد. افزود: حتی 
یکی از املاک خوب ما در منطقه جماران در دست سپاه 
ولی امر است اما آن را به بنیاد پس نمی دهند و بنده را 
در ای��ن مل��ک راه ندادند. ارزش این ملک بیش از 200 
میلیارد تومان اس��ت و از آن اس��تفاده هم نمی ش��ود اما 
به کجا ش��کایت ببریم؟وی با بیان اینکه بنده در بنیاد. 
حافظ منافع مس��تضعفان هس��تم و کوتاه نخواهم آمد. 
اضافه کرد: برخی ها مرا متهم به اقدامات پوپولیس��تی 
ب��رای انتخاب��ات 1400 می کنن��د. این ها را بگویند اما 

ملک ما را محترمانه تخلیه کنند و پس بدهند

شعبه خاص برای بنیاد  � 
رئیس بنیاد مستضعفان افزود: رییس قوه قضاییه، همه 
ظرفیت های این قوه را به کار گرفته و ش��عبه خاصی 
ب��رای بنی��اد در نظر گرفت و آرای خوبی صادر ش��ده و 
محکم ترین پش��توانه ما هم رهبر معظم انقلاب اس��ت 
زیرا مطمئن هس��تم ایش��ان از پیگیری های ما حمایت 

می کنند.

بانک سینا � 
رئی��س بنیاد با اش��اره ب��ه اینکه بنیاد. مالک 100 درصد 
بانک س��ینا بود، گفت: بر اس��اس قوانین بانک مرکزی، 
یک مالک نمی تواند بیش از 33 درصد سهم را در بانک 
داشته باشد و با توجه به اینکه سهم ما اکنون در بانک سینا 
72 درصد است پس متخلف هستیم و در مدت 20 روز 
آینده در دو مرحله هر کدام 9 درصد را در بورس عرضه 
می کنیم که سهم ما کاهش می یابد و دوباره بخشی از 
آن ها را می فروش��یم تا س��هم بنیاد در بانک س��ینا به 33 
درصد برس��د.وی افزود: در زمانی که مالک 33 درصد 
این بانک شدیم از کجا معلوم که بقیه شرکای ما حاضر 
باش��ند که ما به صورت قرض الحس��نه عمل کنیم زیرا 
بانکداری خصوصی در پی سود است اما قرض الحسنه 
سودی ندارد.فتاح اضافه کرد: توصیه بانک مرکزی این 
بود که بخشی از سرمایه بانک سینا را در حسابی به عنوان 
قرض الحسنه اختصاص دهیم اما بررسی کارشناسان ما 
نشان داد پاسخ لازم را از این راهکار نمی گیریم.رئیس 
بنیاد مس��تضعفان گفت: ما می خواهیم پول خودمان را 
در قرض الحسنه مختص خود قرار دهیم و از این محل 

به مردم تسهیلات قرض الحسنه بدهیم.

محل فعلی بنیاد � 
وی گفت: محل فعلی بنیاد که در آن مستقر هستیم جای 
خیلی خوبی اس��ت و 19 هکتار وس��عت دارد که خدمت 
جهانگیری معاون اول رئیس جمهور رفتم و از او خواستم 
این جا را از ما برای دولت بخرد و شهردار تهران را هم 
دعوت کردیم اما نتوانستیم به توافق برسیم.فتاح افزود: 
اکنون هم اعلام می کنیم هر کسی که خریدار این ملک 
است به قیمت روز آن را می فروشیم و قول می دهیم همه 

پول آن را خرج محرومان و مستضعفان می کنیم.

پلاسکو را می سازیم � 
فتاح درباره س��اختمان پلاس��کو گفت: در س��اخت این 
ساختمان. 64 درصد پیشرفت داشتیم و به حدود 300 
کس��به این س��اختمان قول دادیم که تا پایال سال بهره 
ب��رداری ش��ود.وی ادام��ه داد: مطلبی نقل می ش��د که 
بنیاد در زمینه س��اختمان پلاسکو با شهرداری اختلاف 
دارد. مس��ائل پلاس��کو در س��ال های 96 و 97 در سطح 
مل��ی از جمل��ه معاون اول و ش��ورای عالی امنیت ملی 
مط��رح و موضوع آن به مس��ئله مل��ی و مردمی تبدیل 
ش��د. اکنون تفاهم کردیم و کار به ش��ورای عالی ش��هر 
سازی و معماری کشید و در آن جا حد وسط را گرفتند، 
زیرا پلاس��کو نمی توانست پارکینگ داشته باشد، چون 
مغازه ها کم می ش��د.فتاح تاکید ک��رد: همه مغازه های 
پلاس��کو را می س��ازیم و تحویل می دهیم و شهرداری 
و ش��ورای عالی شهرس��ازی هم تایید کردند و موظف 
شدیم پارکینگی را که در آن نزدیکی قرار دارد مقاوم و 
بازس��ازی کنیم.وی ادامه داد: بر اس��اس اعلام شهردار 
منطقه 12، در مدت یک ماه، پروانه آن جا صادر می شود 
و امیدواریم تا پایان س��ال به تعهدات خود در پلاس��کو 

عمل کنیم.

 رئیس بنیاد مستضعفان از رانت های گسترده  برخی افراد و نهادها رونمایی کرد

 افشاگری بی سابقه فتاح 
سرمقاله

بـه وعده هـای اقتصـادی رئیس جمهور خوش بین نیستم۷ دهک مشمول طرح تامین کالاهای اساسی
  رئیس کمیس��یون برنامه و بودجه مجلس گفت: طرح تامین کالاهای اساس��ی 
مشمول 7دهک جامعه خواهد بود و اقلام خوراکی از طریق کارت های الکترونیکی 
که قابل برداشت هم نیستند، در اختیار مردم قرار می گیرد. حمیدرضا حاجی بابایی 
در گفت  وگو با خانه ملت، با اش��اره به بررس��ی جزئیات طرح یک فوریتی تامین 
کالاهای اساسی در این کمیسیون گفت: مجلس باید با توجه به وضعیت کنونی 
اقتصاد و توزیع نامناس��ب کالاهای اساس��ی اقدام عاجلی را برای کمک به اقش��ار 
متوس��ط و پایین جامعه انجام دهد.وی ادامه داد: فش��ار اقتصادی موجب ش��ده تا 

برخی اقشار جامعه حتی توان تامین کالاهای مورد نیاز خانواده خود را نداشته باشند، در این راستا با اجماع عمومی 
و میدان داری کمیس��یون برنامه و بودجه مجلس برای گذر از وضعیت موقت مش��کلات اقتصادی، می خواهیم با 
مصوبه ای اقلام مورد نیاز در اختیار خانوارها قرار بگیرد.نماینده همدان با تاکید براینکه منابع اجرای این طرح هم 
قابل پیش بینی اس��ت، اظهار کرد: بودجه س��ال 99 ظرفیت ادامه به ش��کل حاضر را ندارد و باید با تدوین بس��ته ای 

بتوان اقشار کم درآمد جامعه را سر پا نگه داشت و این موضوع اولویت اصلی مجلس باید باشد. 

عضو هیئت علمی دانشگاه الزهرا )س( با اش��اره به اینکه باید بپذیریم که مش��کلات 
فعلی کش��ور ب��ا اقدامات مح��دود به هیچ وج��ه حل نخواهد ش��د، ادامه داد: بی 
شک رفع مشکلات نیازمند راهکارها و اصلاحات س��اختاری اس��ت؛ این در حالی 
اس��ت که تغییر یکس��ری متغیرهای مح��دود نمی تواند گشایش جدی در اقتصاد 
کشور ایجاد کند.به گزارش ایلنا حس��ین راغف��ر در گفت و گو با ایلنا گفت: اگر رئیس 
جمهور قرار اس��ت اتف��اق خوبی را در اقتصاد رقم زند تا س��بب گش��ایش اقتصادی 
شود، چرا این خب��ر را در همان موقع که نویدش را می دهد اعلام نمی کند؟وی با بیان 

اینکه اعلام چنین خبری در یک روز خاص از نکات مهم به ش��مار م��ی رود، افزود: اگر قرار اس��ت چنی��ن اتفاقی در 
اقتصاد رخ ده��د که نتایج مثبتی بر زندگی مردم داش��ته باش��د، هر چه زودتر باید به اطلاع مردم برس��د.راغفر با اش��اره 
به اینکه مس��ائل و مش��کلات اقتصادی کش��ور، محصول سیاست ها و اقدامات گذشته دولت است گفت: بی شک 
اتفاقات خوب و بدی که در اقتصاد کشور در جریان است محصول سیاست های از گذشته تاکنون مس��ئولان است از این 

رو در ح��ال حاضر چندان به این گونه طرح ها خوش بین نیستم.

مدیرعامل کیمیای پارس خاورمیانه ؛

افزایش ظرفیت تولید متانول کشور با افتتاح 
پتروشیمی کیمیای پارس خاورمیانه 

دولت�ی زاده گف�ت: تا ام�روز 150 هزار تن 
متانول در این مجموعه تولید شده که از این 

مقدار 100 هزار تن آن را صادر کرده ایم.
عباس دولتی زاده در حاش�یه مراسم افتتاح 
س�ه طرح پتروشیمی بوشهر توسط رئیس 
جمه�ور ب�ه خبرن�گار ثلاث گفت: ب�ا بهره 
برداری از طرح پتروش�یمی کیمیای پارس 

خاورمیانه، یک میلیون و 650 هزار تن متانول به ظرفیت تولید کش�ور در س�ال اضافه 
خواهد شد.

وی با بیان اینکه این پروژه در شرایط بسیار سخت کرونا به بهره برداری رسید، اضافه 
کرد: همکاران ما در این پروژه به معنای واقعی ایثارگری کردند، حتی برخی از نفرات 
بیش از دو ماه دوری از خانواده را برای پیشرفت کار تحمل کردند تا این افتخار حاصل 

آید که جای تقدیر دارد.
عباس دولتی زاده مدیرعامل پتروشیمی کیمیای پارس خاورمیانه بیان داشت: راه اندازی 
این پروژه از 24 اسفندماه سال 98 کلید خورد و در هفتم خرداد سال 99 به بهره برداری 

رسید که در نوع خود رکورد بسیار ارزشمندی است.
دولتی زاده گفت: تا امروز 150 هزار تن متانول در این مجموعه تولید ش�ده که از این 

مقدار 100 هزار تن آن را صادر کرده ایم.
وی ابراز داش�ت: این مجموعه متعلق به صندوق ذخیره فرهنگیان اس�ت و عوائد آن 

شامل حال فرهنگیان عزیز خواهد شد.
پتروشیمی های متانول کاوه دیر، پتروشیمی باختر لرستان و پتروشیمی کیمیای پارس 

خاورمیانه همزمان به شکل ویدئو کنفرانس توسط رئیس جمهور افتتاح شدند.

يك شوخی به نام گشايش اقتصادی

گام نخست برای مديريت بازار مسكن
ادامه از صفحه یک... یکی از محورهای این بسته  محسوب می شود. بی شک مسکن یکی 
از جدی ترین گزینه هایی است که نیازمند بررسی همه جانبه و ارایه راهکار مناسب است 
که به نظر می رسد دولت تاکنون بی تفاوت بوده است این در حالی است که برای حل 

بسیاری از مسائل و مشکلات کنونی بازار مسکن، دولت باید لایحه ارائه کند.
هنگامی که دولت بی تفاوت باش��د، باید مجلس این حساس��یت را به دولت منتقل کند، 
به همین دلیل با توجه به عملکرد دولت، مجلس خود وارد عمل ش��د. تاس��ف آور اس��ت 
که وقتی به عملکرد دولت نگاه می کنیم، کارنامه خوبی مشاهده نمی شود. دولت در 6 
سال اخیر هیچ اقدامی برای مدیریت و ساماندهی بازار مسکن صورت نداد و این مسئله 

موجب بروز مش��کلات کنونی در این حوزه ش��د، البته وزیر جدید راه و شهرس��ازی اقدام 
خوبی را صورت داده اس��ت. از طرف دیگر اعضای کمیس��یون عمران مجلس نیز طرح 
جهش تولید انبوه مسکن را طراحی کردند که با تصویب و اجرای آن بخش قابل توجهی 
از کمبود کنونی بازار مسکن رفع خواهد شد. با اجرای این طرح، به حوزه تولید انبوه، ارائه 

ارزان قیمت مصالح ساختمانی و ارائه تسهیلات کم سود توجه جدی می شود.
نکته مهم تحت فشار قراردادن محتکران مسکن است. طرح مالیات از خانه های خالی 
بخش��ی از مش��کلات کنونی بازار مس��کن را حل خواهد کرد، اما اقدام نهایی برای رفع 

مشکلات این حوزه، نیازمند تصویب طرح تولید انبوه مسکن است.

يادداشت

جزئیات اعطای کارت اعتباری با وثیقه سهام عدالت
معاون وزیر اقتصاد گفت: بانک ها مکلف هستند معادل 50 درصد ارزش روز 
سهام عدالت را وام با نرخ سود 18 درصد و دوره بازپرداخت 3 ساله به متقاضیان 
پرداخت کنند.به گزارش مهر، عباس معمار نژاد با بیان اینکه امروز اولین 
ش��رکت س��رمایه گذاری استانی سهام عدالت به تابلوی بورس اضافه 
ش��د، گفت: امروز ش��رکت س��رمایه گذاری استان خراسان جنوبی وارد 
بورس شد و بقیه شرکت ها نیز به تدریج وارد بازار بورس خواهند شد.

اخبار كوتاه


